

10-5-2015

Introduction

The Editors

Follow this and additional works at: <http://digitalcommons.law.lsu.edu/jcls>



Part of the [Civil Law Commons](#)

Repository Citation

The Editors, *Introduction*, 8 J. Civ. L. Stud. (2015)

Available at: <http://digitalcommons.law.lsu.edu/jcls/vol8/iss1/5>

This Conference Proceeding is brought to you for free and open access by the Law Reviews and Journals at DigitalCommons @ LSU Law Center. It has been accepted for inclusion in Journal of Civil Law Studies by an authorized administrator of DigitalCommons @ LSU Law Center. For more information, please contact sarah.buras@law.lsu.edu.

**LES UNIONS (IL)LÉGALEMENT RECONNUES : APPROCHES
INTERNATIONALES**

**(IL)LEGALLY RECOGNIZED UNIONS: INTERNATIONAL
APPROACHES**

The Journal of Civil Law Studies is proud to publish in French with an abstract in English the five papers presented at the third conference of University of Nantes, Pôle Universitaire Yonnais, on “(Il)legally Recognized Unions: International Approaches” discussing social and legal evolutions and tensions regarding the recognition of same-sex unions and marriages in several countries: China, France, Italy, Spain, and the United States. The conference, enriched by lively comparative debates, took place at La Roche-sur-Yon on December 6, 2013, under the aegis of the Institut de recherche en droit privé (IRDPP), University of Nantes, and the supervision of Dr. Enrica Bracchi and Dr. Dominique Garreau. Though the comments presented by students of the Master in Trilingual Legal Studies during a closing panel discussion on Unions in Europe and Outside Europe¹ are not published, the present publication is a tribute to the work of faculty and students at both the University of Nantes and Louisiana State University (LSU), united within the “Training Multilingual Students” program, sponsored by the Partner University Fund, supporting transatlantic partnership around research and higher education. Papers were edited at LSU by Diego Anguizola, Shane Buchler, Gaëlle Forget, Tarkan Orhon, and Sara Vono.

The present issue also features the work of two LSU students: an essay by Kacie F. Gray and a case note by Tiffany S. Bush, discussing same-sex marriage cases in Louisiana and the U.S.

The Editors

1. Bernadette Bella-Abega (Jersey), Delphine Drouard (Italy), Sophie Levitt (Canada), Charlotte Rocher (Pologne), and Lucie Talal (Spain).

Le *Journal of Civil Law Studies* est fier de publier en français avec un résumé en anglais les cinq communications présentées à la Troisième Journée d'Études de l'Université de Nantes, Pôle Universitaire Yonnais, sur « Les unions (il)légalement reconnues : approches internationales ». La Journée porta sur l'évolution et les tensions du droit et de la société s'agissant de l'ouverture des unions et du mariage aux personnes de même sexe dans plusieurs pays : Chine, Espagne, États-Unis, France et Italie. Cette Journée, enrichie de vives discussions comparatives, fut organisée à La Roche-sur-Yon le vendredi 6 décembre 2013, sous l'égide de l'Institut de recherche en droit privé (IRDP) de l'Université de Nantes et la direction d'Enrica Bracchi et de Dominique Garreau. Les commentaires présentés par les étudiants du Master Juriste Trilingue lors de la table ronde intitulée « Unions en Europe et hors Europe »² et qui clôtura la journée n'ont pu être reproduits, mais la publication se veut un hommage au travail accompli par les enseignants et les étudiants de l'Université de Nantes et de la Louisiana State University (LSU), fédérés dans le cadre du programme « Training Multilingual Jurists » avec le soutien du Partner University Fund, *supporting transatlantic partnership around research and higher education*. Les communications ont été éditées à LSU par Diego Anguizola, Shane Buchler, Gaëlle Forget, Tarkan Orhon et Sara Vono.

Le présent numéro publie aussi le travail de deux étudiantes de LSU: un essai par Kacie F. Gray et une note d'arrêt par Tiffany S. Bush, portant sur des décisions louisianaises et américaines en matière de mariage entre personnes de même sexe.

La rédaction

2. Bernadette Bella-Abega (Jersey), Delphine Drouard (Italie), Sophie Levitt (Canada), Charlotte Rocher (Pologne) et Lucie Talal (Espagne).